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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Od jakiegoś czasu dochodzą do mnie niepokojące informacje dotyczące problemów pacjentów z 

wirusowymi chorobami wątroby – chodzi o chorych zakażonych wirusem HCV, a konkretnie o dostęp do 
leczenia za pomocą trójlekowej terapii, w skład której wchodzą peginterferon, rybawiryna i inhibitor 
proteazy. Dla wielu pacjentów terapia ta jest jedynym ratunkiem, bowiem wielu z nich przeszło już 
nieskuteczne i obciążające leczenie innymi lekami. 

Niepokoi mnie również fakt, że przez wiele lat Ministerstwo Zdrowia nie stworzyło ani systemowych 
rozwiązań zmniejszających ryzyko zakażenia wirusem HCV, ani nie podjęło działań w zakresie wczesnej 
diagnostyki HCV. 

Już w 2006 r. Polska Grupa Ekspertów HCV złożyła do ministra zdrowia stosowny dokument w formie 
Narodowego Programu Zapobiegania i Zwalczania HCV, jednak do tej pory nie poczyniono żadnych działań 
w tej sprawie. Nowe regulacje dotyczące refundacji leków również nie przyniosły zmian – w dalszym ciągu 
nie ma programu lekowego dla tych chorych. 

Zwracam się do Pana Ministra z pytaniem, czy obecnie w Ministerstwie Zdrowia prowadzone są 
jakiekolwiek prace dotyczące tego problemu, a jeżeli nie, to wnoszę o jak najszybsze ich rozpoczęcie. 

Z poważaniem 
Waldemar Kraska 




